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GLAVNI STROKOVNI SVET             Ljubljana, 21. maj 2024 
 
 

 
ZAPISNIK 

 
 
33. redne seje Glavnega strokovnega sveta Slovenskega zdravniškega društva (GSS SZD), ki je 
potekala v sejni sobi SZD in v obliki videokonference v torek, 14. maja 2024. 
 
Fizična in virtualna prisotnost članov je razvidna iz seznama sodelujočih in prijavljenih prek 
aplikacije Zoom za sočasno sodelovanje prek računalniških ekranov ter je sestavni del 
zapisnika. 
 
Sodelujoči so soglasno sprejeli naslednji predlagani 
 
 
DNEVNI RED: 
 

1. Potrditev zapisnika 32. redne seje GSS SZD (poročevalka: M. Šoštarič);  
2. Obravnava in potrditev Nacionalnih priporočil za obravnavo rinitisa (poročevalka: M. 

Zidarn); 
3. Registracija novoustanovljene Sekcije za urgentno kirurgijo SZD (poročevalka: M. 

Šoštarič); 
4. Razno 

 
 
Sejo je zaradi opravičene odsotnosti predsednice GSS SZD izr. prof. dr. Maje Šoštarič vodil 
predsednik SZD prof. dr. Radko Komadina. 
 
 
Ad 1.: Potrditev zapisnika 32. redne seje GSS SZD 
Na vsebino zapisnika 32. redne seje GSS SZD, ki je potekala v torek, 9. aprila 2024, prisotni 
niso imeli pripomb, zato je bil zapisnik soglasno sprejet. 
 
SKLEP 1:  

Člani GSS SZD so soglasno potrdili zapisnik 32. redne seje GSS SZD. 
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Ad 2.: Obravnava in potrditev Nacionalnih priporočil za obravnavo rinitisa (poročevalka: M. 
Zidarn); 
Doc. dr. Mihaela Zidarn je predstavila Nacionalna priporočila za obravnavo rinitisa. Dokument 
temelji na mednarodnih smernicah za alergijski in nealergijski rinitis in je namenjen predvsem 
zdravnikom družinske medicine, ki se srečujejo z rinitisom kot eno najbolj pogostih bolezni. 
Soglasje Strokovnega sveta za interno medicino so že pridobili. Člani GSS na vsebino niso imeli 
pripomb, zato je bil soglasno sprejet – 
 
SKLEP 2:  

Člani GSS so potrdili Nacionalna priporočila za obravnavo rinitisa kot strokovno ustrezna za 
objavo v Zdravniškem vestniku. 

 
 
Ad 3.: Registracija novoustanovljene Sekcije za urgentno kirurgijo SZD (poročevalec: R. 
Komadina); 
Prof. dr. Radko Komadina pove, da so predlagatelji predložili ustrezno pripravljen statut in še 
preostalo potrebno dokumentacijo, zato ni zadržkov za dokončno potrditev novoustanovljene 
sekcije. Soglasno je bil sprejet – 
 
SKLEP 3:  

Člani GSS so potrdili statut in odobrili registracijo novoustanovljene Sekcije za urgentno 
kirurgijo SZD. 

 
 
Ad. 4.:  Razno  
1. Prof. dr. Radko Komadina se uvodoma zahvali strokam, ki so posredovale svoja stališča do 
uporabe zdravil na osnovi kanabinoidov oz. konoplje v medicinske namene. Po njihovem 
mnenju je trenutna zakonodaja strokovno ustrezna, zaradi česar spremembe niso potrebne. 
U. Ukmar pripravi povzetek do 17. maja 2023 in ga uskladi z J. Brankovičem, PIAR ZZS. Stališče 
GSS SZD se nato objavi na spletni strani SZD. 
 
2. Prof. dr. Radko Komadina seznani člane z razpravo o razmejitvi med akutno in urgentno 
medicino, ki je potekala na seji Strokovnega parlamenta SZD 10. maja 2024.  
Prisotni na seji so soglašali, da se urgentni centri v trenutni obliki oddaljujejo od prvotnega 
projekta in prispevajo k še večji neučinkovitosti sistema. V obravnavo urgentnih centrov 
sodijo le bolniki z urgentnimi stanji. Enota za t. i. hitre preglede v bolnišnici, ki je nameščena 
v okviru urgentnih centrov, ob delujočih zdravstvenih domovih čez dan nima strokovnega 
temelja za svoje delovanje, saj ZZZS za zavarovance s t. i. novonastalo akutno boleznijo plačuje 
obravnavo primarnemu zdravstvu. Stroka naj pripravi ustrezno število kliničnih poti za 
urgentna stanja na ustreznih področjih (interna medicina, nevrologija,  kirurgija itd.) in s 
plačnikom  (ZZZS) opredeli nabor VZS, ki so priznani na stroškovnih mestih v urgentnih centrih. 
Večina prisotnih je zavrnila idejo participacije izpred desetletij kot eno od sredstev za 
ublažitev navala bolnikov v urgentne centre. V svojih razmišljanjih pa priporočajo npr. 
nadgradnjo Zakona o pacientovih pravicah v poglavjih o pacientovih dolžnostih s členi  
soodgovornosti bolnikov za lastno zdravje. Svetujejo seznanjanje o gospodarni rabi denarja, 
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namenjenega zdravstvu, pa tudi, da se  izboljša komuniciranje z mediji in bolj ozavešča ljudi, 
da so najprej sami odgovorni za zdrav način življenja in  s tem za preprečevanje bolezni.  
 
2. Dr. Dominika Oroszy pove, da je Ministrstvo za zdravje vložilo v javno razpravo Zakon o 
kakovosti v zdravstvu, ki bo trajala do vključno 26. maja 2024.  Zdravništvo se sicer zavzema 
za čimprejšnje sprejetje tega zakona, so pa potrebne določene vsebinske spremembe členov 
osnutka tega zakona.  
 
V nadaljevanju predstavi številne ključne pomanjkljivosti zakona in seznani prisotne s 
priporočili, ki jih bo zdravništvo predlagalo za izboljšanje zakona: 

• Zakon naj predvidi zagotavljanje finančnih virov za vzpostavitev sistema vodenja 
kakovosti pri izvajalcih. V zdravstvenih ustanovah (zlasti večjih) je potrebno 
sistematizirati delovna mesta tudi za zaposlene, ki se bodo profesionalno ukvarjali s 
kakovostjo, ki imajo za to ustrezno usposobljenost.  

• Načrtovana novoustanovljena agencija, ki bo nadzirala in skrbela za kakovost, naj nima 
le vloge nadzornega oz. kar prekrškovnega organa, pač pa naj njena dejavnost temelji 
na obojestranskem zaupanju izvajalcev – zdravstvenih delavcev in ostalih 
udeležencev.  

• V svet agencije naj se obvezno vključi predstavnik izvajalcev zdravstvene dejavnosti.  

• Pri opredeljevanju kazalnikov izidov zdravljenja morajo biti poleg agencije in ZZZS 
obvezno vključeni tudi predstavniki posameznih zdravstvenih področij. 

• Strokovni nadzor s svetovanjem naj še naprej izvajajo zbornice. 

• Zakon naj opredeli tudi dolžnosti pacientov. 

• Zakon premalo obravnava sodobne pristope varnosti  in človeških dejavnikov, ki so 
ključnega pomena (zagotavljanje ustreznega delovnega okolja, v katerem bodo 
zdravstveni delavci lahko svoje delo opravljali varno in kakovostno). 

• Zagotoviti je potrebno varen in zaupanja vreden postopek, kjer se bodo odkloni 
obravnavali v preiskavi anonimno in diskretno do  sprejetja sklepov.  

• Zdravstveni delavci se zavedajo svojih dolžnosti o poročanju najhujših odklonov 
agenciji, vendar v anonimizirani obliki.  

• Informacijska podpora poročil o varnostnih odklonih mora biti vredna zaupanja. 
Dostopnost vseh sporočil  mora biti zagotovljena le tistim, ki so odgovorni za kakovost 
v sami zdravstveni organizaciji in pa agenciji, ki naj ima pregled nad celotnim 
zdravstvenim sistemom, ne pa širši javnosti. 

 
3. Prof. dr. Radko Komadina prisotne povabi na sodelovanje ob okrogli mizi, na kateri bo 
potekala razprava in priprava stališč stroke o predlaganem Zakonu o kakovosti v zdravstvu. 
Srečanje bo v četrtek, 23. maja, ob 16. uri v poslopju Domus Medica.   
 
Prof. dr. Radko Komadina se je sodelujočim  zahvalil za sodelovanje in zaključil 33. redno sejo 
GSS. 
 
 
Zapisala:      Predsednica GSS SZD:   
Irena Perne                            izr. prof. dr. Maja Šoštarič, dr. med. 
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Predsednik SZD: 
       prof. dr. Radko Komadina, dr. med. 
 
 
 
 


